
1 

ROMÂNIA  
JUDEȚUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
SECRETAR GENERAL 
CONSILIUL LOCAL 

 

  

 
PROCES VERBAL 

încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare cu convocarea de îndată  
a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara din data de 24.10.2022 

 
Conducerea şedinţei este exercitată de către doamna Maria Cristea care a fost aleasă 

preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr. 324/2022, 
adoptată prin vot deschis cu majoritate simplă.  

Durata mandatului preşedintelui de şedinţă este de 3 luni. 
Ședinţa extraordinară convocată de îndată se desfășoară prin mijloace electronice, 

prin aplicația electronică „Zoom”, cu participarea fizică a Președintelui de ședință, a domnului 
Viceprimar Cătălin Florin Olar şi a doamnului Secretar General Militon Dănuț Laslău. 

 
Se dă citire rugăciunii „Tatăl nostru”. 
 
D-na consilier Maria Cristea: 
„Doamnelor și domnilor consilieri, declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului 

Local al Municipiului Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat 
prezenţa un număr de 19 consilieri. (Lipsește nemotivat d-nul consilier Popa Mircea Marcel și d-nul 
Voinia Claudiu). 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept, Primarul municipiului 
Hunedoara şi domnului Secretar General Militon Dănuț Laslău. 

Ca invitaţi participă online directori, şefi de birouri şi servicii din cadrul Primăriei 
Municipiului Hunedoara. 

Consiliul local a fost convocat prin Dispoziția nr. 1545/2022, iar proiectul ordinii de 
zi este menționat în anexa la aceasta.” 

 

D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
 „Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de 06.10.2022,  a fost semnat de către 

Secretarul General, precum şi de către preşedintele şedinţei şi se supune aprobării Consiliului Local.” 
 

D-na consilier Maria Cristea: 
„Procesul verbal se aprobă în unanimitate. 
Dau cuvântul domnului Primar pentru a prezenta proiectul ordinii de zi.” 
 
D-nul Primar Bobouțanu Dan: 
”Ordinea de zi rămâne neschimbată.” 

 
D-na consilier Maria Cristea: 

           „Supun la vot ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate. 
Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, informez pe domnii consilieri care se 

află în conflict de interese, în condiţiile prevăzute de cartea I titlul IV, din Legea nr.161/2003, cu 
modificările şi completările ulterioare, în problemele supuse dezbaterilor Consiliului local, că au 
obligaţia să se abţină de la emiterea sau participarea ori adoptarea actului administrativ, de la 
încheierea sau participarea la încheierea actului juridic respectiv, care ar putea produce un 
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folos material, astfel cum rezultă din situaţiile prevăzute la art.228 alin.(1) lit. a) – f) din Ordonanța  
de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare. 

De asemenea vă aducem la cunoştinţă faptul că potrivit art. 228 alin.(2) din Ordonanța 
de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, „(2) În exercitarea funcției, consilierul local (...) aflat în una din situaţiile prevăzute la 
alin.(1) are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului local (….) interesul personal pe 
care îl are în adoptarea hotărârii respective, anunţ care se consemnează în mod obligatoriu în 
procesul-verbal al şedinţei”. 

În situaţia prevăzută la alin. (2), în urma anunţării interesului personal la începutul 
şedinţei, consilierii locali nu mai sunt luaţi în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârii 
consiliului, la care aceştia şi-au anunţat interesul şi nu au drept de vot la adoptarea acestei hotărâri. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu încălcarea 
dispoziţiilor art.228 alin.(1) din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
Administrativ, cu modificările și completările ulterioare, sunt lovite de nulitate absolută în 
condiţiile Legii nr. 176/2010, cu modificările şi completările ulterioare. 

Fapta aleşilor locali de a încălca prevederile art. 228 alin. (1) din Ordonanța de Urgență 
a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările ulterioare, şi 
legislaţia în materie privind conflictul de interese constituie abatere disciplinară şi se sancţionează cu 
diminuarea indemnizaţiei cu 10% pe o perioadă de maximum 6 luni.  

Sunt situații de conflict de interese/incompatibilități cu privire la proiectele de hotărâre 
aflate pe ordinea de zi?” 

 
Nu sunt anunțate situații de conflicte de interese/incompatibilități. 
 
Pentru ședința de astăzi modalitatea de vot este următoarea: consilierii locali vor 

anunța verbal doar voturile „împotrivă” sau „abținere”. 
 
La punctul 1 al ordinii de zi (Hotărârea se adoptă cu majoritatea absolută). 

Proiect de hotărâre nr. 477//20.10.2022 privind aprobarea Regulamentului de instituire și 
administrare a taxei de salubrizare  în municipiul Hunedoara. 

 
Se dă cuvântul domnului primar pentru prezentarea Referatului de aprobare. 
 
D-nul Primar Bobouțanu Dan: 
„Bună ziua! Avem două proiecte de hotărâre legate de același lucru, și aș vrea să fac 

un pic de istoric al lor pentru că sunt convins că vor exista multe comentarii în spațiul public și 
trebuie să știm de la ce s-a pornit. În cursul anului trecut populația cât și reprezentanții populației 
respectiv consilierii locali au fost deranjați de modul în care s-a făcut colectarea gunoiului menajer de 
către societatea de la vremea respectivă, Brai Cata și s-a atenționat A.D.I.-ul cerându-se o reziliere a 
acelui contract. A.D.I.-ul a convocat o ședință, o adunare generală, cerându-ne o hotărâre de Consiliu 
Local pentru a acorda un mandat special reprezentantului nostru în A.D.I., să voteze ordinea de zi. 
Ordinea de zi de la momentul respectiv a fost aprobarea rezilierii contractului de delegare pentru 
zona 3 centru, aprobarea documentației de atribuire pentru organizarea procedurii de negociere 
competitivă și aprobarea documentelor suport pentru a prelua o altă societate, punctul 3 - aprobarea 
modificării procedurii de facturare, punctul 4 - informare privind raportul de monitorizare a 
contractului și auditul care va urma pentru zona aceasta de colectare și diverse.  

Dvs. prin Hotărârea de Consiliu Local 390/2021 ați mandatat reprezentantul 
Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a A.D.I.-ului să aprobe rezilierea contractului de 
delegare a gestiunii serviciului de salubrizare zona 3 centru Bârcea Mare cu nr. respectiv, încheiat cu 
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asocierea Brai Cata. Deci dvs. nu ați dat atunci un mandat special reprezentantului nostru să voteze și 
documentele de atribuire pentru procedura de negociere competitivă sau documentele suport și nici 
modificarea procedurii de facturare, această trecere de la tarif la taxă. Dvs. Consiliu Local  nu ați dat 
așa ceva, deci reprezentantul nostru a mers acolo, prima ședință nu s-a ținut pentru că conform 
statutului trebuiau să fie 50% plus 1 din numărul UAT-urilor din zona 3 centru, s-a ținut o a doua 
ședință în prezența a 16 reprezentanți câți s-au prezentat și atunci s-a putut ține ședința. Evident la 
punctul 1 unde reprezentantul a primit mandat din partea noastră, cu rezilierea, s-a votat pentru 
reziliere. La punctul 2 și 3 ceea ce urmează să discutăm astăzi, reprezentantul nostru s-a abținut, 
pentru că nu a avut mandat să voteze. Celelalte UAT-uri prezente și le voi da citire, au votat pentru 
ceea ce votăm și noi azi, respectiv UAT : Geoagiu, Orăștie, Băcia, Pestișul Mic, Beriu, Rapoltul 
Mare, Bătrâna, Bunila, Cerbăl, Ghelar, Șoimuș, Lelese, Brănișca, Gura Sada, Vorța și Vețel. Sper să 
nu greșesc dar din documente rezultă, fără să avem încă procesul-verbal cu nume și prenume, au fost 
13 voturi ”pentru”, trecerea aceasta de la tarif la taxă, două voturi ”împotrivă”, nu știu cine sunt aceia 
deocamdată și o ”abținere”. Hotărârea a fost luată pentru că așa este făcut Statutul acestui A.D.I. din 
urmă cu 10 ani, sau când o fi fost făcut. Noi chiar dacă nu am fost de acord, evident că suntem 
obligați să ne supunem majorității că am făcut parte din acest A.D.I. din care nu putem să ieșim 
pentru că vor ieși niște penalizări foarte mari chiar dacă noi am încercat acest lucru. 

L-am convocat pe directorul A.D.I., care de fapt la ora asta este convocat cam peste 
tot, să explice întregul mecanism care stă la baza trecerii de pe tarif pe taxă, a costului tonei, a 
problemelor cum se discută indicele de generare și așa mai departe. Eu sunt obligat prin fișa postului 
să vă supun atenției proiectul de hotărâre cât și să consemnez votul dvs.. Dacă aveți întrebări și cu 
siguranță veți avea întrebări legate de acest lucru, în urma ședinței de azi am dispus ca atât 
reprezentantul nostru în A.D.I. cât și Secretarul General cel care vizează legalitatea dar și directorul 
A.D.I.-ului, Dan Stoian să fie prezenți la această ședință, mă rog Secretarul oricum era obligat să fie 
prezent, și vă rog să dezbatem și să adresăm întrebările respective. ...........” 

 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Specific că sunt prezenți 20 de consilieri, a intrat și d-nul Voinia Claudiu. Să se 

consemneze în procesul-verbal.” 
 

Pentru operativitate, Secretarul General./Președintele de ședință prezintă avizele 

adoptate de comisii, care au stat la baza proiectului de hotărâre mai sus menționat. 

Comisiile care au întocmit avizele și le-au înaintat Secretarului General al 

municipiului Hunedoara conform prevederilor art. 136 alin.(3) lit.(b) din Ordonanța de urgență a 

Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările ulterioare 

sunt: 

  -      Comisia de Buget. 
  -      Comisia Juridică. 
  -      Comisia de Urbanism. 
  -      Comisia de Comerț. 
  -      Comisia de Cultură. 
 
În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri. 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”În primul rând pentru d-nul Secretar. Ședințele extraordinare sunt convocate cu 3 zile 

înainte de data comunicării documentului de convocare. Noi am primit azi ora 10 documentul de 
convocare iar ședința se ține la 4 ore după, eu spun că se încalcă art.134 din Codul Administrativ...” 

 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Totodată eu vă spun să citiți și litera ”c,” nu doar ”a” și ”b”... sau de îndată.” 
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D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Da este de îndată...” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”...de îndată dacă sunt probleme grave care nu necesită amânare și privește întreaga 

comunitate.” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Ok, care ar fi această?” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”...ne încadrăm, avem această problemă care afectează întreaga populație.” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Care este această problemă gravă? Absolut gravă?” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Această problemă este gravă pentru că noi am intrat în situația că s-a reziliat acel 

contract cu Brai Cata, actualmente s-a încheiat un nou contract în condițiile pe care vi le-a prezentat 
d-nul Primar iar de zi că ne place sau nu ne place, că am votat sau nu am votat, noul operator 
operează pe raza Municipiului Hunedoara. Atâta timp cât operează el ne va factura, atâta timp cât ne 
facturează noi trebuie să recuperăm banii de undeva, banii nu pot fi recuperați decât așa cum prevede 
legea, prin instituirea unei taxe speciale, tot ce ar fi însemnat să las fără taxă specială municipalitatea 
ar fi fost prejudiciu, eu nu pot să mi-l asum, dacă doriți dvs. să vi-l asumați...” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Ok, numai că contractul nr.44 denumit Lot 3, a fost semnat în 10.10.2022, deci sunt 

14 zile de când a fost semnat.” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Exact în ziua în care noi am primit documentele de la A.D.I., exact în acea zi am luat 

toate măsurile și în următoarea zi am urcat taxa pe transparență, pentru că trebuia să încercăm să 
facem transparența.” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Legat de transparență, se ține cel puțin 30 de zile în transparență din care 10 zile în 

care cetățenii pot face propuneri.” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Legat de transparență vă citesc punctual aliniatul 13 de la art.7 la care faceți dvs. 

referire: ”...prin excepție de la prevederile alin. 2, adică cele 10 zile cum spuneți, În cazul 
reglementării unei situaţii care, din cauza circumstanţelor sale excepţionale, impune adoptarea de 
soluţii imediate, în vederea evitării unei grave atingeri aduse interesului public, proiectele de acte 
normative se supun adoptării și anterior expirării termenului prevăzută de respectivull aliniat. Este 
ultima modificare de pe Legea 52/2003, în cazul în care nu ați intrat în posesea ei. Dacă nu am 
aproba această taxă, nu discut cuantumul ei, nu discut altceva, dar dacă nu s-ar aproba, s-ar aduce un 
grav prejudiciu bugetului local și cineva va trebui să pună banii.” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Ok, dar de ce l-ați pus în transparență? Dacă știați clar că nu v-a ține 30 de zile.” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Legea prevede să-l pun cât pot...și acest aliniat 13 îmi dă excepția.” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Este 30 de zile, nu cât pot, 30 de zile!” 
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D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”D-nul consilier, prin excepție de la alin.2, acela de care spuneți dvs., pot oricând, nu-

mi dă un termen, așa spune legiuitorul nu eu.” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Dvs. știați de Vineri că vom avea ședință extraordinară!” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Poftim?” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Deja știați Vineri că vom avea ședință extraordinară!” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Da știam, pentru că dacă nu fixezi ședința să aprobi taxele, știți bine că taxele nu poți 

să le impui retroactiv, s-ar fi creat un grav prejudiciu bugetului local, în sensul că se achitau facturile 
pentru prestații și nu mai exista premisa să recuperăm acei bani, consider că s-ar aduce un grav 
prejudiciu bugetului local.” 
 

D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Ok, mulțumesc! Dacă este un reprezentant de la ADI deșeuri?” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”D-nul director este prezent și cred că mai este cineva prezent...” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Întrebare pentru d-nii de la ADI deșeuri. Supercom este administratorul și deponeului 

nr. 3 Bârcea, motiv pentru care a fost somată să remedieze o serie de nereguli. Amintesc aici, 
inundarea cu levigata a terenurilor din zona deponeului sau lipsa instalațiilor de captare a biogazului, 
care trebuia să intre în funcțiune în anul 2019. Prima mea întrebare este, dacă Supercom a remediat 
problemele descoperite și dacă a plătit amenda? A doua întrebare: ce ne face să credem că Supercom 
își va respecta angajamentele stipulate în contractul și regulamentul pe care îl votăm azi, având în 
vedere că are antecedente? Dacă Supercom administrează deponeul Bârcea 3, nu avem în fapt un 
monopol? Mulțumesc!” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Să răspund d-lui consilier punctual. 1. Problemele pe care le-a avut Supercom legate 

de CMID. Mai întâi să ne lămurim un lucru. Sistemul de management are 4 zone de operare și un 
CMID. Zonele de operare 1, 2 și 3 sunt în contract cu A.D.I., zona CMID este în contract cu Consiliul 
Județean. Eu de când am venit, de anul trecut am preluat și monitorizarea CMID-ului, ca să putem 
avea o raportare și să închidem o buclă corect. Deci pot să vă spun despre ce m-ați întrebat.  

1. A fost o poluare cu levigat accidental, s-au luat măsurile de remediere, remedierea a 
fost făcută într-un timp absolut rapid, s-a plătit o amendă către Fondul de Mediu și o amendă către 
Garda de Mediu, din acel moment nu au mai fost semnalate alte incidente similare. Accidentul la 
momentul respectiv din ce știu și am participat acolo în fiecare zi până s-a reglat, a fost generat de o 
nefuncționalitate a stației de epurare în condiții de întrerupere a curentului. Măsurile luate la 
momentul respectiv de către cei de la Supercom au fost aducerea unei stații electrice suplimentare, 
care a rămas și în ziua de astăzi în CMID și asigură în caz de avarie iar până când s-a intrat în normal 
a fost contractată firma care se ocupă de partea de epurare, a venit cu o stație mobilă și astfel 
capacitatea s-a dublat și în decurs de 2 săptămâni, efectiv la momentul acela deponeul a fost secat. 
După aceea a fost făcut un studiu de către o firmă independentă care a arătat că nu există urme ale 
poluării la nivelul terenurilor din zonă, care să afecteze terenurile și agricultura. Aceste documente au 
fost depuse la ANPM. 

A doua întrebare a fost legată de puțurile de biogaz. Puțurile de biogaz, îmi pare rău nu 
sunteți bine informat, nu țin de treaba Supercom-ului. Acestea sunt apărute în articole de presă cum 
apar grămadă, ca să poată să scrie ceva. Puțurile de gaz sunt în sarcina Consiliului Județean. Nu au 
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fost nici o clipă operatorul însărcinat cu puțurile de biogaz. Vă spun și aici, puțurile au fost montate și 
urmează faza de recepție finală, și noi suntem informați de către Consiliul Județean, nu e treaba 
noastră, sunt montate, sunt legate, interconectate la flacăra centrală și urmează să se facă recepția 
finală ca să pornească biogazul.” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Dar încă nu funcționează!” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Da, dar nu este vina operatorului că nu funcționează.” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Am înțeles.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Ați mai pus o întrebare legată de?” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Ce ne face să credem că Supercom va respecta angajamentele?” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Ce vă face să nu credeți că va respecta angajamentele?” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Având în vedere antecedentele!” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Care antecedente? Cu poluarea accidentală cu levigat? Asta se poate întâmpla în orice 

zi. Într-o zonă cu precipitații excesive, pompele nu vor face față, pentru că la ora actuală avem 500 de 
mii de tone de deșeuri pe CMID, care înseamnă 50% din capacitatea CMID-ului. Deci o poluare 
accidentală va putea fi în continuare, este un lucru absolut deschis. Eu v-aș invita pe dvs. personal să 
mergeți să vizitați CMID-ul să vedeți cum arată. Din punctul meu de vedere ca monitor, Consiliul 
Județean este proprietarul acelui contract, Supercom nu are o problemă în operarea CMID-ului. Mai 
mult, îi recomandă operarea pe Valea Jiului, unde au zona 4 și operează de 4 ani de zile și unde sunt 
exact pe sistemul pe care îl solicităm acum să-l introducem, taxă versus tarif. Aici e și un contract pe 
perioadă determinată de 1 an de zile. Pe Valea Jiului, o să vă dau chestionarul de satisfacție a 
clienților, pentru că am făcut treaba asta la finalul fiecărui an împreună cu auditul la operator pe 
fiecare an. Chestionarul pe Valea Jiului, pe fiecare zonă în parte am făcut un audit și câte un 
chestionar, nota de satisfacție a primăriilor este 8,70 și e vorba de 8 primării.” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”V-am auzit că ați luat cuvântul la ședința de la Deva, deci cunosc.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Dacă ați văzut, s-a aprobat taxa, dacă tot spuneți că am luat cuvântul. Deci am fost 

convingător!” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Dar nu din cauza dvs., e un vot politic, nu are nici o legătură.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Vă ascult mai departe.” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Dacă Supercom administrează și deponeul, nu există un monopol? Nu va exista un 

monopol?” 
 



7 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Nu! Cum definiți dvs. monopolul? Sunt contracte diferite, cu obiecte diferite, cu ținte 

diferite.” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”De exemplu cântărirea se va face tot acolo la deponeu.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Și cine vă oprește să nu mergeți să asistați la fiecare cântărire în parte?” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”De ce să merg eu să verific chestia asta?” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Ca să eliminați suspiciunile! Pentru că acolo există...” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”...eu nu trebuie să elimin suspiciunile, nu eu!” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Atunci de ce veniți și spuneți că acolo va fi o hoție? Că asta spuneți!” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Eu am întrebat de monopol, nu de hoție!” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Nu știți ce este acela monopol! Cu tot respectul! În CMID există un sistem de 

cântărire, omologat, pe care nu se poate interveni, pentru că dacă nu-și face înregistrarea și este mână 
manual, în momentul acela se stopează orice. Dacă se întâmplă și s-a întâmplat o singură dată în 4 
ani, ca sistemul să nu funcționeze, s-a oprit, am trimis monitorii noștii și manual s-a cântărit și s-a 
reintrodus. I-am spus și d-lui Primar de dimineață, vă spun și dvs., am spus și la Deva, cheie de 
control. Dvs. trecând pe taxă veți plăti cât generați. Nu veți plăti taxă specială, veți plăti cantitatea. 
Dacă dvs. în Hunedoara, și pentru Hunedoara sunt 5-6 mașini alocate numai orașului Hunedoara, 
mașinile acestea intră dimineața, au o tară, puteți să le cântăriți unde vreți, pleacă din oraș pline, dacă 
dvs. vreți să le cântăriți este ok, vi se emite bon și vizați, dacă nu în CMID poate fi reprezentantul 
dvs. încă o dată, sau mergem pe sistem și acolo se cântărește. Factura care se face la final de lună, va 
fi o factură pe adresa UAT Hunedoara care va conține atașat bonurile de cântar. 

Nu este monopol pentru că același exemplu este Cluj, unde Supercom are tot județul, 
este Bistrița unde are tot județul, este Dîmbovița, la fel este Iașul unde sunt operatori pe toate zonele. 
Atenție, noi vorbim de 33 de sisteme Smith, din 33 de sisteme Smith doar 9 sunt funcționale. 
Hunedoara e funcțională. Dacă veniți și-mi dați exemple de la Alba, de la Oradea sau din altă parte, 
nu sunt de luat în calcul pentru că nu sunt funcționale. Noi suntem funcționali. Similar cu noi este 
Clujul, Dîmbovița, Bistrița care întâmplător are același operator.” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Ok, am înțeles.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Nu poate fi socotit monopol că dacă ar fi monopol nu am putea primi acceptul nici al 

ANAF-ului, nici al ANRSC, nici al altor ......” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Numai un pic, eu am citi în stele că Supercom va câștiga licitația.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Foarte bine! Avem comisia de evaluare.” 
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D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Așa cum am citit anul trecut, tot în stele, că Supercom-ul va veni și va înlocui pe Brai 

Cata.” 
 
D-nul Primar Bobouțanu Dan: 
”Știți și numerele de la Loto?” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Sunteți un clar văzător care....dar în stele nu scria și de taxa pe care o impunem?” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Nu, numai atât.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Sau dacă se va vota sau nu?” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Legat numai de Supercom, atâta. Mulțumesc frumos!” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Cu tot dragul, eu cred că ținem la discuții din acestea...” 
 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Da, da cum să nu!” 
 
D-nul Primar Bobouțanu Dan: 
”Fac o precizare. Într-adevăr, începând de azi dimineață, e și prima zi, cu noul operator 

am decis cântărirea mașinilor în Hunedoara și nu la sediul din Bârcea, avem un reprezentant al 
nostru, se cântărește pe un cântar acreditat la Arcelor Mittal, am făcut o adresă și către dânșii. 

D-nule Stoian, întrebările sunt pertinente, pentru că este o chestiune de interes general 
al județului și cred că trebuie să răspundem cu toții foarte atent, atât ce înseamnă  acest an de zile de 
interimat mai degrabă, al Supercom-ului, pentru că trebuie să scoateți la licitație, nu? Faptul că au 
mașini pe Hunedoara, cât mai multe detalii să știți că nu strică, mai ales că noi și Deva generăm 
cantitatea cea mai importantă de gunoi iar noi, Deva și probabil Orăștie ducem în spate, și îmi asum 
ceea ce spun, toate comunele. Pentru că vă dați seama, că așa se face o echilibrare a acestui preț, 
pentru că de aici iei mai mult gunoi, nu din comuna Teliuc, cu toată dragostea, sau mai știu eu care.  

Vă rog următoarele întrebări. Să beneficiem de prezența d-lui director, care a fost și 
dimineață la mine la o altă întâlnire cu directorul executiv al societății, chemat de noi, tocmai pentru 
a răspunde și la întrebările pe care le-am pus anterior, dar în principiu sunt aceleași întrebări.” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”D-le primar, ca să lămurim, sigur aveți dreptate, acuma dacă eu mai ridic un pic 

vocea vă rog să mă credeți că sunt de câteva zile într-o continuă poveste cu toată lumea. Ce este cel 
mai supărător pentru mine personal, care nu fac nici politică, fac doar management și atât, este că se 
insinuează tot felul de povești, de la citit în stele, până la nu știu ce ziare. Eu vă spun un singur lucru, 
dvs. și consilierii, tot ce am făcut noi, de când sunt eu în A.D.I. de 3 ani de zile, este pe masă pus la 
orice oră, dacă doriți să veniți să vedeți procedurile pe care le-am făcut. Vă garantez, dar nu trebuie 
să vă garantez pentru că sigur ne mai ascultă și alții și poate ne și monitorizează, tot ce am făcut este 
doar în spiritul legii și pe lege. Mie personal, Dan Stoian, nu-mi trebuie nimic decât să-mi fac treaba 
aici unde sunt, am făcut-o timp de 30 de ani pe unde am umblat.  

Vă răspund cu tot dragul la toate interpelările și repet vă pun la dispoziție toate 
documentele A.D.I., că vin la dvs., că veniți la mine. 

 Operatorul actual, Sâmbătă a fost prezentarea flotei lui, am vrut să arătăm cu ce vine. 
Să ne gândim așa, Brai Cata până acum a operat pe zona 3, care este zona cea mai importantă a 
județului, cea mai mare, cea mai urbanizată, cea mai mare cantitate de deșeuri, cu 18 mașini, când au 
fost toate valide. Mașini care știți bine, erau cu volan pe dreapta, curgea din ele levigat și așa mai 
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departe. Operatorul actual a venit cu 35 de mașini noi Euro 6, din care 4 sunt compactoare mici, 4x4 
pentru zonele greu accesibile, 4 sunt săgeți pentru reciclabile și restul sunt compactoare pentru 
deșeuri menajere. Am discutat și cu d-nul Primar, noi vom continua în acest an de interimat, să 
adunăm și deșeurile voluminoase și cele periculoase în cele 4 campanii anuale, și 2 pentru 
periculoase și 2 anuale care sunt incluse în acest tarif. Pentru restul, pentru că orașul este foarte mare, 
generează foarte multe deșeuri, se va face un contract accesoriu, în care de câte ori este nevoie, 
operatorul contracost, că sunt deșeurile UAT-ului, va rezolva și această problemă. 

Noi sperăm și avem exercițiul din Valea Jiului și unde se întâmplă așa, vom 
monitoriza, acesta este rolul nostru, deocamdată avem un contract pe un an de zile. Referitor la 
viitoarea licitație, ceea ce a zis d-nul Primar, da, noi suntem în faza în care săptămâna viitoare la 
începutul săptămânii viitoare, vă vom trimite documentele, care înseamnă: studiul de oportunitate, 
regulament de salubrizare, caiet de sarcini și ce mai conține acest document, prin care vă trimitem la 
UAT să puneți în transparență 30 de zile, 50 de zile, cât este nevoie, și să aprobați prin HCL 
documentația de licitație pentru zona 1 de data asta, care înseamnă unirea zonei de centru cu cele 2 
zone Bradul și Hațegul, care sunt 2 zone neatractive, zone mici, zone cu 40.000 de locuitori din care 
30.000 sunt în mediul rural, este un oraș cu 10.000 de locuitori. Pentru asta vom da drumul la 
licitație, sperăm noi la începutul lui Ianuarie, dacă avem toate documentele aprobate de dvs. de 61 de 
UAT-uri din această zonă mărită. Noi până atuncea mai avem 2 probleme, în zona 1 și 2 în 26 
Ianuarie expiră această notificare dată către operatorul Brai Cata, diferența este și nu mi-o puteți 
imputa nici mie nici altcuiva, că în momentul în care s-au semnat contractele pentru zona 3 a fost 
preavizul de 90 de zile iar pentru celelalte 2 zone de 180 de zile. Ați spus că ați primit documentele în 
data de 10, nu, în data de 10 s-a semnat contractul de către A.D.I.. L-am trimis la București, ei l-au 
semnat în 11, dar noi nu am dat ordinul de începere până nu au venit scrisorile de garanție bancară, 
asigurările și garanțiile contractului, ca să putem fi în regulă și ca să dăm startul.” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Puteați menționa în contract că intră în vigoare peste 2 luni, să poată fi pus în analiză, 

în dezbatere publică.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Nu pot. Întrebați pe d-nul Secretar că este lege, dacă el începe operarea astăzi și dvs. 

puneți peste 2 luni taxa, cum veți plăti operarea de astăzi? Cum o plătiți? Pentru că operatorul la 30 
plus încă 30, 60 de zile vă va trimite factura, cum o plătiți dacă nu e pusă taxa? În condițiile în care 
am avut la dispoziție 10 zile.” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Contractul de reziliere cu Brai Cata a fost în 90 de zile din Noiembrie sau 

Decembrie.”  
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Greșit! Atunci s-a trimis notificarea rezilierii, dar a avut încă 90 de zile. Eu nu 

puteam să vă trimit dvs. nici un contract, nu puteam să semnez cu Supercom înainte de a parcurge 
setul de a face documentele.” 

 
D-nul consilier Ionescu Claudiu: 
”Au expirat cele 90 de zile și chiar și 180 de zile, că din Decembrie când am votat noi 

în Consiliul Local, au trecut 90 de zile, a venit Martie, Aprilie, Mai, Iunie...” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Nu este vina dvs. și nici a mea. Dvs. ați votat atunci. Celelalte UAT-uri au votat acum 

90 de zile și ultimul AGA când am avut toate hotărârile, am semnat rezilierea contractului. Sunt UAT-
uri care au semnat în Decembrie, alții în Martie, dar noi când am avut cvorumul necesar să-l 
trimitem, atunci am trimis. Vă fac o paranteză. Am avut 3 procese săptămâna trecută cu Brai Cata, pe 
care le-am câștigat, dar mai am 2 cu care nu știm ce va fi cu ele, în care au contestat tocmai această 
reziliere că nu a fost făcută corect și am câștigat în instanță. Hotărârile de Consiliu Local, AGA și 
toate demersurile au fost făcute corect. Mai mult, procedura cu care am atribuit acest contract către 
Supercom pe perioadă determinată a fost o procedură competitivă, nu a fost o încredințare directă. 
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Noi când am avut documentațiile aprobate în Consiliul Local și în AGA și s-a spus, da puteți trece la 
licitație, noi am făcut o negociere competitivă pe SEAP. Am stat o lună de zile pe SEAP ca să avem 3 
ofertanți. După o lună de zile am avut un singur ofertant care s-a numit Supercom. Nu am deschis 
oferta lui, pentru că am anulat procedura, că nu și-a atins termenii, noi ceream 3 și în momentul 
celălalt, cât a mai rămas, o lună, am trecut la negociere fără anunț de publicare, acea încredințare 
directă, pe o ofertă care era depusă de pe SEAP. Am analizat-o, a durat și la noi o săptămână pentru 
că am finalizat partea tehnică, partea financiară, a fost concilierea, pentru că în forma inițială tarifele 
au fost mai mari, noi am mai scăzut din tarife, am luat fișele de cost puse de ei, plus că am cerut 
îmbunătățirea ofertei. Vă spun că îmbunătățirea ofertei știți în ce a costat în final? Au mai adus 3 
mașini, una de spălat și încă două în rezervă ca să fim asigurați, că avem o capacitate nu conform 
contractului de 110% ci de 130% capacitate pe chestie generală. Toate acestea nu puteau fi făcute 
decât respectând legea. Termenul pe care vi l-a spus d-nul Secretar, este conform discuția avută la 
Prefectură, și ni s-a spus că 2-3 zile este absolut suficient, și hotărârea dvs. va ajunge în final la 
Prefectură. O să vedeți că nu vor fi probleme acolo. Deci toate astea, dvs. care ați citit în stele, vă 
spun că am făcut niște etape legale și normale ca să ajungem la acest contract, care este un contract 
intermediar pe un an de zile, sau până la finalizarea licitației, dar legea ne dă voie mai mult de 6 luni.  

Am spus d-lui Primar de dimineață, eu vorbesc mult pentru că am multe să vă spun. 
Tot ce am făcut acuma, în perioada următoare va trebui schimbat. Acum 2-3 săptămâni, iarăși d-nul 
Secretar care e, mă rog, cel mai rău Secretar din județ pe care îl aveți dvs., cel mai rău...așa,...” 

 
D-nul consilier Sevastru Virgil: 
”Cel mai bun.” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Cel mai rău pentru mine. S-a modificat legea...” 
 
D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
„Domnul Director, mă iertați. Consilier Alexandru Mărginean, PMP. Azi dimineață, vă 

mulțumesc că ați fost alături de noi la două comisii și ați explicat toate treburile astea. Am înțeles, e 
foarte simplu. D-le, acum nu mai plătim paușal, plătim pentru cât consumăm, sau cât aruncăm.” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
 „Corect.”  
 
D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
„E cel mai simplu. Am convingerea că prețurile, indiferent cum le-ați pus și cum le 

puneți, vor scădea la cetățean. Am convingerea. Pentru că nu se aruncă atâta cât se lăuda Brai-Cata că 
a colectat. Și mai ales, ce spuneam și azi dimineață, că oamenii au fost foarte greu de învățat să 
colecteze separat gunoiul menajer, hârtie, sticle, ș.a. și ăștia veneau, le puneam în containere separate, 
și veneau și le puneau la un loc. Oamenii ce să mai creadă? Cum să îi readuci? Încă oamenii poate că 
au mai rămas. Vă rog frumos, nu comentarii... se va vedea, sunt convins după prețuri. Sunt convins că 
aruncăm mai puțin decât se colecta pe vremea Brai-Cata. Eu plăteam foarte mult și nu aruncam 
nimic. Nu mai spun mai mult. Deci asta e ideea. Nu ne luăm politic, a-politic, i-politic... Sunt convins 
că veți organiza treaba atât de bine încât nu mai vom avea probleme. Nici până acuma nu pot să 
comentez că nu au fost luate gunoaiele, nu. Dar sunt convins că și de acuma va merge la fel de bine 
ca înainte pentru strângerea gunoaielor de la containere. Ei bine, am eu o problemă, că sunt 
containere de acelea care nu poți să pui gunoaiele. Asta e marea mea problemă, mai ales la nevastă-
mea care e mai mică, nu ajunge până acolo. Asta e.” 

 
D-nul Primar Dan Boboțanu:  
„Domnul consilier, cel mai bine se strâng gunoaiele când ai lucru tău. Cum am avut 

noi societatea noastră. Să nu înțeleagă Dan Stoian că îi lăudăm, eu abia aștept să calce greșit cumva 
Supercom-ul. ” 

 
D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
„Eu nu vreau să îl laud pe Dan Stoian. Vreau să își demonstreze capacitatea. ” 
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D-nul Primar Dan Boboțanu:  
„Da, și abia aștept promisiunea domnului director făcută în fața dvs. că veți plăti mai 

puțin.”  
 
D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
„Și eu aștept, dar am convingerea. ” 
 
D-nul Primar Dan Boboțanu:  
„Atât de mult aștept cântarele acelea cu care o să cântărească... de gunoi.” 
 
D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
„Când o să scadă prețurile la deșeuri metru cub, și sunt convins că așa va fi.”  
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
„D-le consilier, vă rog numai să vă spună d-nul Primar, care sigur, e cu ochii pe mine 

de mult timp, cum a ajuns să facă o plângere lui Brai-Cata pentru că într-o lună a plătit pe taxa 
specială 552 de tone iar noi, ADI-ul i-am confirmat că s-au dus din taxa specială 52 de tone”.  

 
D-nul Primar Dan Boboțanu:  
„Corect!” 
 
D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
„Asta spuneam și eu.  

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 

  „500 de tone a fost bussiness-ul lui Brai-Cata. Deci să vă spună d-nul Primar dacă am 
dreptate. Pe o lună!” 
 

 D-nul Primar Dan Boboțanu:  
  „Da, da. ” 
 

D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
  „Nu se poate colecta atâta cât s-au lăudat ei. Și dacă, d-nule director, mai ales la 
societăți comerciale care vin și să cântărește. Câte cartoane iei? Să fie în mașina aia un cântar. Să nu 
spună că sunt 113 kg și ele sunt 42. Un cântar nu ar strica. Adică atâta e, am semnat, am plătit. 
Indiferent cât costă. Dar știu pentru ce plătesc. Nu că așa vrea mușchii..., da, oricum eu vă mulțumesc 
tare mult pentru vizita de azi dimineață în care ne-ați lămurit pentru cei care am fost acolo. Pentru cei 
care nu au fost, a fost mai greu și a trebuit să repetați. Vă mulțumesc oricum și aștept cu fermă 
convingere că prețurile la fiecare cetățean vor scădea. Că nu ai cum să măsori la fiecare cetățean dar 
pe cartiere, sau pe oraș dacă nu se poate altfel. Sunt convins, și cum ați spus că deșeurile grele, când 
sunt, un telefon și vin și se iau și se plătește pe cartier. Că nu poți să mergi să îl cauți pe cel care a 
adus canapelele acolo lângă container. Dar, când s-a umplut prea mult cineva poate să sune. Un 
consilier care se plimbă prin cartier, sună la un telefon de urgență, domnule hai și ia și de aici. Se 
cântăresc și cartierul respectiv plătește mai mult. Care este problema? Totul se plătește pe lumea asta. 
Asta este! Dar să plătim corect. Atâta e. Vă mulțumesc pentru atenția acordată. ” 
 

D-na consilier Maria Cristea: 
  „Mulțumim d-nul Mărginean. Mai este d-nul Gherman care s-a  înscris la cuvânt.”  
 

D-nul consilier Petre-Lucian Gherman: 
„Stimați colegi, lăsând la o parte toate aceste aspecte tehnice care s-au discutat până 

acum, eu am identificat din punct de vedere al cetățeanului din municipiul Hunedoara, trei chestiuni 
care ar fi mai de interes pentru toți cetățenii pe acest subiect pe care îl discutăm astăzi.  

Odată, calitatea serviciului. Deocamdată în legătură cu această chestiune așteptăm să 
vedem. Domnul director ne-a lămurit că, știu eu, echipamentele care le are această firmă acoperă 
130% din necesarul de operațiuni pe care trebuie să le efectueze. Repet, acest aspect o să-l vedem și o 
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să-l constatăm.  
A doua chestiune care este de interes pentru cetățeni, prețul, bineînțeles. Din ce am 

observat eu, acest preț este acum de 14,63 lei pe cetățean, sau pe... , așa este? Și întreb fiindcă a fost 
timpul foarte scurt și nu am apucat să studiez cu foarte mare atenție documentația. Acesta este mai 
mare, din câte am discutat cu domnul viceprimar la comisie, mai mare decât cel actual cât plătește un 
locuitor al municipiului Hunedoara în prezent. Aici aveam o întrebare, am sunat și la departamentul 
Economic și nu au reușit să mă lămurească. Domnul viceprimar mi-a spus că acum este o creștere de 
aproximativ 30%, pentru că prețul actual ar fi 11 lei și ceva, și crește la 14,63. Eu m-am uitat pe o 
factură și prețul în satele aparținătoare din municipiul Hunedoara este acum de 6,90. Înainte, tarifarea 
(asta e și o întrebare) se făcea diferențiat în oraș și în satele aparținătoare, iar acum s-a egalizat prețul 
peste tot? Dacă e așa, întrebarea e de ce? Că dacă la satele aparținătoare prețul a fost mai mic, a fost 
dintr-un anumit motiv făcut mai mic.” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
„Da, a fost mai mic acolo pentru că satele aparținătoare au fost asimilate ca mediu 

rural. La mediul rural indicele de generare a deșeurilor este de 0,4 Kg/locuitor pe zi, la mediul urban 
indicele de generare este de 0,7 kg/locuitor pe zi. Astea sunt indici date de lege. Asta nu înseamnă că 
se întâmplă și în realitate. În calculul dvs., al Primăriei, pentru că fiecare Primărie și-a făcut o taxă, 
chiar acuma constat că am fost mai devreme la Deva și au aprobat taxa, este aceeași cu a dvs. și este 
și normal pentru că și Deva a mers pe 52.000 de locuitori. 

Aveți trei elemente: numărul de populație la care vă raportați, nu pe statistică, nu pe 
documente, ci populația care o aveți efectiv beneficiară a serviciului, indicele de generare care e dat 
pe lege, dar poate fi modificat că până la urmă multe date despre asta nu avem. De asta spun că o să 
vedem pe următoarele luni când vom avea și un istoric.” 

 
D-nul consilier Petre-Lucian Gherman: 
„Da, asta am înțeles. Ea se va mai ajusta, dar pe mine mă interesează de ce nu s-a 

păstrat diferența, de ce  s-a modificat indicele de generare, de ce s-a mărit?” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
„Aici practic e obțiunea fiecărei zone în parte.” 
 
D-nul consilier Petre-Lucian Gherman: 
„Da, întrebarea este pentru reprezentanții Primăriei.” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
„Da, o să încerc să vă dau eu un răspuns.” 
 
D-nul consilier Petre-Lucian Gherman: 
„Deci de acum cei din satele aparținătoare produc mai mult gunoi, și cum s-a tras 

această concluzie?” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
„Nu este vorba de așa ceva. În primul rând acolo discutam de tarife iar aici discutăm 

despre taxe. Taxa nu prevede nicăieri în codul fiscal cum că s-ar putea aplica diferențiat. Codul fiscal 
- 484 spune foarte clar cum se aplică taxele. Unu la mână. Doi la mână, noi am coborât acel indice 
care spunea domnul director, am coborât la minim pentru toată lumea. La minim, la 0.52. Sub acel 
indice nu mai puteam să coborâm. Și au reieșit niște taxe egale pentru toată lumea. ” 
 

D-nul consilier Petre-Lucian Gherman: 
„Eu am înțeles ce sunt taxele și ce sunt tarifele pentru toată lumea, dar când întreabă 

cetățeanul din satele aparținătoare de ce pentru el... nu îi pot explica aducându-i aceste argumente 
pentru că probabil nu toți se pricep. Cum îi explic de ce pentru ei s-a dublat și pentru restul s-a mărit 
cu 30%?” 

 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
„Alte argumente eu nu am cum să  vă dau. ” 
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D-nul consilier Petre-Lucian Gherman: 
„Dar trebuie să găsim o rezolvare. Și a treia chestiune, ca să nu se lungească prea mult 

ședința, pe care consider eu că cetățenii pun accent și este importantă pentru ei: obligațiile care le 
revin în plus cetățenilor. În sensul că până acum pentru tarifare se putea plăti pe internet sau veneau 
acasă, nici nu știu sigur. Acum taxa, dacă se stabilește să fie o dată pe lună, trebuie mers la Primărie, 
trebuie plătit în fiecare lună? Nu știu, ar trebui ar trebui găsită o modalitate să se plătească, știu eu, cu 
o frecvență mai redusă, nu în fiecare lună, că asta încarcă să spun așa programul, agenda 
cetățeanului.” 

 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
„Da, aveți dreptate. Acuma e final de an, din orice poziție trebuia să plătim pe două 

luni iar pentru anul care vine o să gândim acea taxă să se plătească ca orice taxă și ca orice impozit, 
până la urmă ca cetățeanul să vină de două ori pe an la Primărie. Sau o dată și achită tot.” 

 
D-nul consilier Petre-Lucian Gherman: 

  „Bun, mulțumesc. ” 
 

D-nul Primar Dan Boboțanu:  
  „Da, dacă îmi permiteți, această procedură de încasare a banilor de la cetățeni este în 
momentul de față tot într-o dezbatere ca să avem o procedură foarte simplă. Partea proastă, ca și 
ordonator de credit este că noi trebuie să punem banii în buget pentru a plăti factura pentru întreg 
orașul, după care vom face deciziile de impunere pentru a recupera banii. Aceasta este partea proastă 
la taxă. La tarif nu trebuia să ne transformăm în agenții comerciali al lui Supercom, a lui Enel, a lui 
Apaprod ș.a. Acum ne transformăm în agenții comerciali a unei societăți, de fapt similar cu ce se 
întâmplă în București. Nu ai plătit factura, nu îți mai ridică gunoiul și dau vina pe Primărie. O să 
verificăm și o să anunțăm cât de curând după ce avem toate discuțiile și cu ADI-ul cu toate că aici 
ADI-ul nu se implică că ei spun că nu e treaba lor. Într-un fel au dreptate dar va trebui să găsim un 
mecanism comun, similar dacă el funcționează, cu cel din Valea Jiului. 
  Partea bună este că prin această taxă nu vom plăti decât exact gunoiul care iasă din 
Hunedoara. De aceea și am avut, și avem în continuare niște procese cu Brai-Cata care ne factura la o 
populație care nu exista în Hunedoara și ne obliga să instituim altă taxă, o taxă de urgență. 
  Domnul Secretar după ședință, pentru că aici bănuiesc că nu mai sunt întrebări, sau 
dacă sunt se vor pune, vom discuta exact despre pasul numărul doi cu plata de către cetățeni.” 
 

D-na consilier Maria Cristea: 
   „Nu mai sunt înscrieri la acest punct. Trecem la votarea hotărârii pe ansamblu. ” 
 

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea hotărârii pe ansamblu. 
 
Hotărârea nr. 395/2022 se aprobă în unanimitate. 

 
D-na consilierMaria Cristea: 
„Doamna Costa, vă rog să închideți microfonul dacă nu doriți să spuneți nimic.”  
 
D-na consilier Diana-Claudia Costa: 

   „Doream să spun și eu ceva, dacă îmi permiteți.”  
 

D-na consilier Maria Cristea: 
„Da sigur. Poftiți.” 
 
D-na consilier Diana-Claudia Costa: 

  „Domnule Stoian, ați spus în ședința de dimineață de comisie la care ați participat, că 
ați trimis invitație Primăriei. Ne-ați și arătat-o. Noi consilierii nu am fost invitați la ședința de 
Sâmbătă cu toate că aveam acest drept. Ne-ați răspuns că nu era treaba dvs. să ne aduceți la 
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cunoștință pentru că nu ne cunoașteți personal. Dacă am fi fost informați sau invitați, probabil am fi 
participat la aceea ședință și am fi pus întrebări sau ne-am fi documentat și lămurit oarecum în acele 
două zile. ” 
 

D-nul consilier Andrei-Ionuț Fetica: 
  „Nu a fost o ședință. A fost prezentarea flotei.” 
 

D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
   „Nu. A fost ultima etapă de mobilizare a operatorului și am făcut-o Sâmbătă la ora 
12.00 pe platoul de la telecabină când s-a prezentat exact parcul care se va ocupa de județul 
Hunedoara, înmatriculat, cu tot ce trebuie. Din partea organizatorilor au fost Consiliul Județean ca 
proprietar al sistemului, ADI și Supercom-ul ca parte în contract. Eu din punct de vedere a ADI-ului 
am trimis invitații tuturor celor 69 de UAT-uri, Consiliului Județean, Prefecturii și începând A.P.M., 
Garda de mediu, I.S.U., Poliție, ș.a Și la Consiliul Județean am trimis invitații ca să-și invite 
consilierii județeni, parlamentari, ș.a. Partea de a invita fiecare consilier local, gândiți-vă, chiar nu am 
această bază de date, nu am cum. Eu am trimis o invitație la Primărie în care am solicitat dacă doriți 
să veniți fiind și Sâmbătă... nu e vina mea.  Îmi pare rău că nu ați venit, chiar a fost o manifestare 
interesantă.”  
   

D-na consilier Diana-Claudia Costa: 
  „Unii dintre noi ar fi dorit. Noi am aflat acest fapt azi dimineață, în jur de 40 de minute 
înainte de ședință. 
  De asemenea, ați mai spus că este mai convenabil acest contract pentru că se plătește 
exact cât se cântărește, câte deșeuri se vor ridica. O majorare de 28% de la 11.40 la 14.63 se va 
resimți în buzunarul cetățeanului și a agenților economici. Atunci pentru cine e mai convenabil?” 
 

D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
   „V-am spus că taxa pe care ați calculat-o...” 
 

D-nul Primar Dan Boboțanu:  
   „Domnul Stoian, numai o secundă. Mă iertați. Știți cum e doamna consilier? Asta 
pentru că acele Primării citite de mine au votat ceea ce le-a spus domnul Stoian cu excepția 
Hunedoarei. Exact aceleași Primării citite de mine. Ce părere aveți? Ne supunem? Avem ce face? Vă 
rog domnul Stoian.” 
 

D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
   „Deci, doamna consilier, haideți să vă spun cum e cu tariful ăsta. Tariful la care faceți 
dvs. raportare, tariful lui Brai-Cata, a fost un tarif care 2 ani nu a fost modificat. Dacă ar fi fost 
modificat cu IPC-ul care a fost 19% era mai mult decât ce aveți acuma. Dar, prima dată noi nu le-am 
acceptat pentru că introduse-se în 74 s-a considerat că s-a echilibrat contractul, a doua oară în 
primăvară când au făcut solicitarea pentru aprobarea IPC-ului noi le-am cerut să ne facă dovada 
investițiilor pe 74. Au renunțat și au venit cu o solicitare de majorare cu 60% a tarifului pentru 
echilibrarea contractului. Dar noi intrasem în perioada de reziliere a contractului. Contractul nostru 
cu ei spune că în momentul când reziliezi nu mai pot fi făcute modificări. Deci de asta noi am ținut pe 
loc acest tarif a lui Brai-Cata este ținut de 1 an și 6 luni pe loc. Dacă noi l-am fi indexat am fi avut 
astăzi un tarif, pe lege, nu pe echilibrare ci doar IPC, mai mare decât aveți acuma. Nu mai puteați să 
vă raportați la 11,6, înmulțiți 11,6 cu 19% și ce vă dă cu încă 19% și atunci vedem dacă suntem sub 
sau peste taxa actuală.  
 Acestea au fost raționamentele. Deci dacă stăm să ne gândim cu ce a fost acolo, au fost niște 
cauze obiective. De asta nu am majorat tarifele.  
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 Să știți că pe niciunde.  În Valea Jiului am de 4 luni de zile date la UAT-uri, modificare de tarif 
și pe care nu m-i le-au aprobat. Și nu am să pot să trec mai departe până nu aprobă UAT-urile. Și 
atunci vom vedea ce va fi și acolo. Deci legea și statutul așa spune că dvs. fiecare modificare trebuie 
să o aprobați. Nu, spunea până acum. Că de săptămâna trecută, nu mai intră în job o să intre ANRSC-
ul și se va schimba paradigma aprobării tarifelor. Nu vor mai fi la nivelul consiliilor locale decât dacă 
le aprobă sau nu. Dacă nu le aplică după ordinul ANRSC. Dar înainte legea așa spunea. Dvs. trebuia 
să aprobați prin HCL, să aprobăm în AGA și abia atunci putem să aprobăm tariful modificat al 
operatorului.”  
 

D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
„Alexandru Mărginean. Domnule director...” 
 
D-nul Primar Dan Boboțanu:  
„Dar haideți să o lăsăm pe doamna consilier, poate mai are ceva, domnul Mărginean. ” 
 
D-na consilier Diana-Claudia Costa: 
 „Da, mai vroiam să mai spun ceva. Dacă tot vom observa în două trei luni, patru luni, 

cam cum stă treaba cu deșeurile, cât deșeu se va ridica, nu se putea păstra deocamdată același tarif de 
11.40 și majora ulterior când aveam cum ziceți dvs. un istoric?” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
„Nu. Pentru că operatorul cu care am încheiat un contract a venit cu o fișă de 

fundamentare. ” 
 
D-nul Primar Dan Boboțanu:  
„Nu. Domnul Stoian. Nu, pentru că acele Primării au permis majorarea, doamnă. 

Acele Primării citite. Le mai citesc o dată? Haideți să o spunem pe cea dreaptă. Acele Primării, au 
aprobat ceea ce a cerut A.D.I.-ul. Bine, rău, A.D.I.-ul și-a făcut treaba. Au folosit votul Primăriilor și 
Hunedoara a fost exclusă.” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 

 „Doamna consilier, ca să explic mecanismul. Fișa pe care a depus-o în licitație, noi am 
luat-o și am verificat-o. Nu poți să o compari cu fișa lui Brai-Cata de acum 2 ani când luam motorina 
cu 4 lei că ăsta o are cu 9 lei. De acolo sunt modificările. Că toți o simțim în buzunar. Și curentul, și 
gazul. Toate s-au scumpit. Și motorina. Nu pot să-i spun lui Supercom, vino și pune-mi 4 lei motorina 
ca să îți plătesc 11 lei, că el o cumpără cu 8 lei, cu 9 lei și de acolo au fost modificate. Repet, vă pun 
la dispoziție fișa de fundamentare a tarifului pe care noi am aprobat-o. Și sigur că la AGA, fără 
Hunedoara, s-a aprobat.” 
 

D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
 „Bun. Punctul 1 s-a votat în unanimitate. Haideți să încercăm să trecem la punctul 2.” 
 

D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
 „Bine. Noi putem ieși din discuție, da?” 
 

D-nul Primar Dan Boboțanu:  
  „Mai stați un pic, nu ieși domnul Stoian.” 
 

D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
  „Mai rămâneți vă rog.” 
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Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane, înregistrarea audio nu poate 

reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
 

D-nul Primar Dan Boboțanu:  
  „Un minut. ” 
 

D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
 „Mai stau puțin.” 
 

D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
  „Mai am ceva comentarii. Domnule director, la începutul fiecărei luni, când se poate, 
să ne trimiteți la Primărie să vadă și domnul Primar și consilierii cât deșeu s-a ridicat în luna 
anterioară?” 
 

D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
 „Păi o să ne trimită factura, stați liniștit.” 
  

D-nul Primar Dan Boboțanu:  
 „Vă fac poză la factură.”  
  

D-nul consilier Mărginean Alexandru: 
 „Bine. E foarte bine. Chiar dacă suntem pe plus sau pe minus.” 
 

D-nul Primar Dan Boboțanu:  
 „Dacă nu avem taxa plătită, nu mai ridică nimeni gunoiul.”  
 

D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
 „Bun. Trecem la punctul 2.”  

 
La punctul 2 al ordinii de zi (Hotărârea se adoptă cu majoritatea absolută).   

Proiect de hotărâre nr. 478/20.10.2022   privind aprobarea taxei de salubrizare în municipiul 
Hunedoara. 

 
Se dă cuvântul domnului primar pentru prezentarea Referatului de aprobare. 
 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
„Vreau încă o dată să subliniez că dvs. ca și consilieri, indiferent de Partidul din care 

ați făcut parte ați fost foarte interesați de acești concesionari și de aceste participări la A.D.I. și ați dat 
mandat special de fiecare dată când am primit de la A.D.I., votul. Dvs. ați dat mandat să se voteze 
doar o reziliere cu Brai Căta pentru că eram nemulțumiți și noi și A.D.I. și Consiliul Județean și 
cetățeanul în primul rând. Statutul acestui A.D.I. permite ca, cu o majoritate de 50% plus 1 din 
comunele cu 200 de locuitori, să hotărască și în numele nostru. Că din acest motiv tot vreau să vin și 
să vă spun care este adevărul. Nu noi reușim să ne impunem punctul de vedere ci acest Statut. Nu are 
domnul Stoian nici un amestec aici, ele este vechi, de pe timpul lui Moloț, așa mai precis. Permite ca 
votul Hunedoarei să fie egal cu votul Comunei Bătrâna. Pentru cine nu știe, Comuna Bătrâna este cea 
mai mică comunitate din Județul Hunedoara, cu 90 de locuitori. Evident, în cadrul acelei ședințe 
punctul acesta a fost discutat. Noi am votat, nu neapărat că nu am fost de acord, ci pentru că dvs. ați 
dorit mai multe explicații ș.a.m.d.. Ne-am abținut la acest vot dar comunele, gen Bătrâna și celelalte 
au luat această hotărâre, dar trebuie să fim nu doar atenți și să spunem și adevărul. A.D.I. a reușit să 
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pună lucrurile la punct pentru că A.D.I. –ul nu a mers bine întotdeauna. Domnul Stoian a reușit să 
echilibreze situația. Evident că așteptăm cu mare interes să vedem cât gunoi generăm și mai ales cum 
vom face să plătim fiecare, exact cum spune în lege, poluatorul plătește, nu? Fiecare să plătim cât 
generăm. Avem 11,40 indicele pe care A.D.I. – ul și probabil și Societatea l-ar fi dorit pentru 
Hunedoara de 0,70, ar fi dus la o creștere până la 19,34 lei. Din argumentele noastre ca și 
Administrație Locală, atât A.D.I. – ul cât și Societatea a înțeles că indicele pe care noi astăzi îl 
acceptăm, este de 0,52 și de la 19,34, cam cum se gândea că va fi prețul, am fixat pe 14,63. De aici și 
problema între tarif și taxă și ce se întâmplă cu gunoiul generat de un cetățean dintr-o localitate 
aparținătoare dar care intră la indicele de generare la Hunedoara, că nu este U.A.T. distinct.  

Singurul lucrul care aș vrea să-l întreb pe domnul Stoian la acest punct, este: de ce în 
Valea Jiului se plătește pe persoană aproximativ 11,50 lei să zicem, gunoi și la noi ajunge la 14,63. 
Vreau să remarc, să nu se înțeleagă de către cineva că pun întrebarea de dragul de a o pune. Noi am 
discutat treaba aceasta dimineață, l-am întrebat și a spus: ”este foarte important să le spuneți 
consilierilor locali de ce tariful din Hunedoara este mai mare decât în Valea Jiului și să discute de 
acea diferență de 3 lei și ce reprezintă ea, pentru că acolo deja intrăm într-o zonă de nerespectare a 
legii privind redevența.” Vă rog, domnule Stoian.” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Da, domnule primar. Deci, o dată: taxa în Valea Jiului nu mai este de 10,50, este de 

13 lei după ultimele actualizări. Doi: taxa este mai mică decât la dvs.  pentru că în Valea Jiului 
operatorul nu a plătit redevența. Pentru că acolo de când s-au făcut contractele, în urmă cu mai mulți 
ani…” 
 

D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Cât era redevența pe cap de locuitor, aproximativ?” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Cam 3,4 lei pe cap de locuitor.” 
 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Să zicem 3 lei, ar fi fost 16, da?” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Da, ar fi fost 16. Acum, redevența acolo s-a plătit dintr-o, nici nu știu cum să o 

numesc. În contractul cu operatorul pe Valea Jiului, unde a scris în dreptul…” 
 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Deci suntem obligați să plătim această redevență, da?” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Da. Dvs. dar și primăriile din Valea Jiului sunt obligate. Dvs. veți plăti redevența 

către operator și operatorul de data asta o va plăti la Consiliul Județean. Știți bine că Consiliul 
Județean este 4 ani de zile deficit pe recuperarea redevenței. În Valea Jiului redevența nu s-a scris la 
operator. A fost o omisiune, că nu li s-a explicat mecanismul, că vor plăti Primăriile că ei strângeau 
taxa, cum se întâmplă de data asta, și atunci Valea Jiului este într-un litigiu la ora asta cu Consiliul 
Județean pentru stabilirea acelei taxe, dar cu noul Regulament, Valea Jiului o va plăti operatorul 
redevența  pe care o va recupera prin taxa de la Primărie.” 

 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Redevențele anuale pe ce a trecut, a ”mâncat-o lupul” sau va trebui să o pună 
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primarii?” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Domnule primar, nu sunt organ de control. O să o pună primarii, probabil. Cred că mi 

se pare mult mai corect și gândiți-vă la un lucru. Această redevență este venit în fondul IID al 
Consiliului Județean, fondul de Investiții și Dezvoltare. Din păcate, fondul acela trebuia să aibă acum 
vreo 40 milioane de lei, pentru că 28 nu sunt ale lui Brai Căta și acelea poate ne-ar fi ajutat și pe 
dumneavoastră Hunedoara și pe Bătrâna să mai investim ceva în sistem, să mai aducem un container, 
să mai aducem o platformă sau efectiv să facem o mașină. Din păcate banii aceia se vor plăti către 
operatorul Brai Căta.”  

 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Să ținem cont așa ca o ultimă remarcă, că din acea redevență nu prea aveți cum să 

investiți în momentul de față în Municipiul Hunedoara. Noi ne propunem să investim în continuare și 
sper să primim redevență și pe ce investim noi de data aceasta.”  

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”…..prin contract să primiți redevența. Este trecut în contract.” 
 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Vă mulțumesc pentru amabilitate.”  
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Și eu vă mulțumesc.”    
 
Pentru operativitate, Secretarul General./Președintele de ședință prezintă avizele 

adoptate de comisii, care au stat la baza proiectului de hotărâre mai sus menționat. 

Comisiile care au întocmit avizele și le-au înaintat Secretarului General al 

municipiului Hunedoara conform prevederilor art. 136 alin.(3) lit.(b) din Ordonanța de urgență a 

Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările ulterioare 

sunt: 

  -      Comisia de Buget. 
  -      Comisia Juridică. 
  -      Comisia de Urbanism. 
  -      Comisia de Comerț. 
  -      Comisia de Cultură. 
 
În continuare, se dă cuvântul domnilor consilieri. 
 
D-na consilier Maria Cristea: 
”Aveți cuvântul, domnule Vasile.” 
 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Bună ziua. Am depus un amendament în comisie, respectiv la art. 1, alin. a, unde se 

spune: ”Taxă utilizatori casnici: 14,63 lei/persoană/lună”, să se modifice în ”taxă utilizatori casnici: 
11,40 lei/persoană/lună”, adică să rămânem la același tarif. Acum, în prisma noilor amănunte pe care 
le-am aflat de la ultimele discuții, am înțeles clar că de fapt acest tarif este, această taxă este, pentru 
persoane care, această taxă va fi plătită Primăriei iar firma de salubrizare va factura Primăriei noastre 
și noi vom plăti Primăriei. Ca atare, dacă până acum am vrut să-l conving pe domnul Director să 
vedem dacă putem funcționa la aceleași taxe, acum încerc să-l conving pe domnul Primar să acorde 
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gir acestei noi firme de salubrizare care a zis mai devreme că din 552 de tone cum ne-a taxat fosta 
firmă Brai Căta, s-a ajuns la 52 de tone de exemplu cu noua firmă, să aibă încredere….” 

 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Care a vrut, nu care a taxat. Domnule Vasile, nu mai citiți. Uitați-vă și la mine: care a 

vrut. Păi nu, că ne dă careva în judecată. Care a vrut, nu care a taxat, da?” 
 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Ok. Și atunci prin prisma acestor diferențe mari care au vrut să ne facă pe noi, 

Primăria să plătim aceste sume colosale, să putem să recuperăm această diferență de taxă, utilizatori 
să rămânem la aceiași taxă ținând cont de vremurile grele actuale care sunt și toate serviciile 
scumpite și toate produsele, poate reușim să ajutăm cetățenii Hunedoarei, să rămânem măcar la 
același preț, care nu cred că poate fi mic. Eu din ce m-am uitat în ultima statistică, Municipiul 
Hunedoara sunt 69.385 de locuitori. Vă rog să mă contraziceți dacă dvs.  știți mai bine, că oricum știu 
că știți, le aveți toate la îndemână. Ca atare la un tarif de 11,40 lei, erau încasări de aproximativ 
800.000 lei/lună. Acum cu noua creștere ar fi de 1.015.000 lei noi/lună. Sumele eu zic că sunt 
frumoase. Nu contest că și serviciul de prestare este complex și Municipiul Hunedoara este mare, dar 
totuși cred că se poate face această economie din diferența de deșeuri cântărite, față de cantitatea 
cântărită la vechiul prestator. Mulțumesc.” 

 
D-nul consilier Andrei Fetica: 
”Vă rog să îmi permiteți să intervin la ce a spus domnul Vasile. Acel număr al 

populației este pe hârtie. Cei care vor suporta cu adevărat costurile, nu vor fi mai mult de 50.000 de 
locuitori. Nu avem cum să suportăm acel preț pentru că nu vom recupera de la cetățeni acei bani. 
Primăria va trebui să recupereze de la cetățeni banii iar cetățenii nu sunt 70.000.” 

 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Da. Domnule Fetica, ce să mai zic? Jos pălăria pentru răspuns. Domnule Vasile, o oră 

și zece minute am explicat toți cum s-a ajuns, ce înseamnă legalitate ca să fiți populist să știți că nu 
vă trebuia atâta timp. Era simplu, de prima dată interveneați. …și de aceea nu….numai puțin că nu v-
am întrerupt și acum vorbesc eu. A fi populist este foarte simplu. Dar uitați-l pe domnul Fetica care 
participă la această ședință a răspuns ca și cum ar fi răspuns o autoritate publică. Domnule, indicele 
de generare. La asta de referă. La populația care generează gunoi, domnule consilier local. Nu fiți 
populist că vi s-a explicat de două ori de domnul Stoian de ce 14 și nu 11. Ce înseamnă redevența pe 
care o plătești. V-am explicat eu ce înseamnă 0,70 indice. Dvs. doar de dragul de a  vă auzi și de a vă 
filma și a vă pune pe facebook, încercați să fiți populist. Dar încercați să le spuneți Primăriilor 
liberale care au votat așa ceva că dvs. încercați acum să le dați peste nas. O faceți? Haideți că așa este 
corect, că sunt liberali aici, da? Domnule consilier, noi respectăm legea. Jocurile politice se fac în 
campanie. Aici mergem pe lege. Nu încălcați dvs. legea. Că dacă încălcați legea așa cum vă țineți de 
capul primarului să-i faceți tot felul de plângeri, s-ar putea să o pățiți și invers. Ați vorbit și încălcați 
legea. Ia spune-ții domnule secretar ce înseamnă votul acesta dacă ar fi 11,40 din punct de vedere al 
legalității?” 

 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Haideți să lămurim și încerc să fac și un scurt istoric.” 
 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Domnule Secretar, numai un pic. Dreptul la replică, vă rog frumos.”  
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D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Da, aveți dreptul la replică. Spuneți.” 
 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Domnul primar m-a solicitat de ce nu am intervenit mai devreme. Pentru că nu era în 

discuție, nu era hotărârea de proiect pentru preț, da? Eu am așteptat frumos la rând să vină punctul 2, 
unde se discută de preț.” 

 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Mă iertați. Sunt convins că ați priceput. Nu vă jignesc inteligența, sunt convins că ați 

priceput.” 
 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Vă rog să nu mă întrerupeți dvs. acum pe mine. Ați spus și ceva de plângeri. Dvs. 

cred că mă confundați. Eu sunt Vasile Marian, consilier PNL. Nu știu despre cine spuneți dvs. dar 
cred că mă confundați. Mai gândiți-vă puțin.” 
 

D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Sunt convins că ați priceput.” 
 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Pricep foarte multe, mulțumesc.” 
 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Tot ce a spus Directorul A.D.I. și ce v-a spus și Secretarul și ce v-am spus și eu cu 

privire la acest contract. Sunt convins că ați înțeles cum au votat Primăriile liberale într-un mare 
unison acolo, prețul acesta. Sunt convins că ați înțeles că trebuie să se aplice pentru că altfel avem o 
mare problemă, dar vă place să fiți populist că se înregistrează. Nu fiți populist!” 

 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Nu-mi place să fiu populist, îmi pace să mă gândesc la binele cetățeanului.” 
 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Domnule, nu fiți populist că nu ați trecut la Partidul Social Democrat. Noi suntem 

populiști. Și înțelegem ce înseamnă legalitatea unei hotărâri.”  
 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Nu vă pot întrece, aveți dreptate.” 
 
D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Nu fiți populist, că nu vă folosește la nimic. Fiți așa cum v-am cunoscut. Un om 

foarte inteligent care a făcut proiecte pe legea 350 pe banii Primăriei și le-a primit de fiecare dată 
pentru ONG – ul dvs., pentru că sunteți inteligent și le faceți cum trebuie.  

Și acum domnule Secretar, hai să vedem de unde pune diferența domnul Marian 
Vasile.” 

 
D-nul consilier Marian Vasile: 
”Domnule Primar, prima dată haideți să vedem dacă trece amendamentul.” 
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D-nul Primar Dan Bobouțanu: 
”Nu, nu. Vreau să explicați domnule Secretar că de astfel de populisme sunt sătul 

pentru că dânșii sunt cei care au votat ”pentru” în A.D.I. și acum pentru că, nu? Suntem online și 
vede toată lumea, tot dânșii sunt cei care încearcă cumva să o repare prin mânuțele domnului Vasile 
care încă o dată subliniez, este un tip foarte inteligent, care știe ce spune, dar acum nu face decât să 
fie un populist ieftin. Ia explicați dvs. domnule Secretar.” 

 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Eu am lăsat pe toată lumea. Cred că ar fi cazul să vă dau niște explicații.” 
 
D-nul consilier Claudiu-Ștefan Ionescu: 
” Un PSD-ist va câștiga licitația. Asta este toată frumusețea jocului. Un PSD-ist va 

câștiga licitația. Supercom-ul. Mulțumim.” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Pe mine nu mă interesează asta. Eu ceea ce vă spun, este următorul lucru: în privința 

modului de facturare a celor de la Brai Căta, că au mers pe tarif pe număr de persoane și după acea au 
facturat  încă vreo 30.000 de persoane care de altfel nu au generat acea cantitate raportată la indice, 
tocmai de asta suntem într-un litigiu pe care sper din tot sufletul să-l și câștigăm și suntem singurul 
U.A.T. din Județ care am reușit să-i blocăm și nu ne-au luat nici un ban din cont.  

În privința acestei taxe, în urma discuțiilor cu domnul Stoian și cu cei de la A.D.I., că 
tot m-au lăudat că sunt atât de bun de i-am făcut viața neagră, 0,52 este minimul indicelui pe care l-
am putut obține, minim. Adică tot ce ar însemna sub acest indice ar însemna că noi nu mai putem să 
recuperăm prestațiile pe care le achităm la cei de la Supercom și va fi prejudiciu. Acum, dacă dvs. vă 
asumați acel prejudiciu, este decizia dvs., veți răspunde în solidar. Datoria mea de Secretar este să vă 
atrag atenția. Și totodată, să nu vizez acel proiect dacă este cu minus, dar asta nu înseamnă că 
proiectul nu va trece mai departe, va trece dacă dvs. votați, se va pronunța și Prefectura, dar eu sunt 
absolvit de a deveni bun plătitor cu dvs. cu privire la acel prejudiciu. 

A.D.I.- ul, domnule Stoian? Se poate coborî mai jos de 0,52 indicele? Putem duce mai 
jos?”  

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Puteți să-l faceți cât vreți dar nu este realist și nu vă puteți  acoperi. Deci puteți să-l 

faceți și 0,20. Legea nu spune așa ceva. Indicele acesta 0,50, 0,52 este un indice normal, realizabil.” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Deci este până la 0,80 maxim. Dar până aici am putu să-l coborâm.” 
 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Coborât mai jos, nu veți avea sursă de acoperire.” 
 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Tot ce nu este sursă de acoperire, este prejudiciu.” 

 
D-nul director Dan Stoian – ADI Deșeuri: 
”Corect. Și o să vedeți că acest indice este confirmat de viitoarele facturi care ne vor 

da niște cantități. Este sau nu, ok. Poate Hunedoara generează mai mult decât media anuală sau media 
țării. Asta este. Vom vedea.”  
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D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
”Eu cred că am spus ce era de spus. Mai departe supunem la vot amendamentul dvs., 

că așa este procedura.” 
 
În continuare, se supune la vot amendamentul domnului consilier Marian Vasile, care 

întrunește 4 voturi ”pentru” (Gherman Petre - Lucian, Vasile Marian, Costa Diana Claudia, 
Vâlceanu Constantin), 14 voturi ”împotrivă” (Fetica Andrei Ionuț, Borca-Lucan Laura Valentina, 
Olar Cătălin Florin, Palcău Ciprian Ștefan, Predică Mihaela, Voinia Claudiu Sorin, Butuc Ioan, 
Popa Sebastian Alexandru, Muntean Petru, Bolosin Florin, Cristea Maria, Ilea Sorin, Sevastru Bujor 
Virgil, Neamțiu Ioan) și 2 voturi ”abținere” (Mărginean Alexandru, Ionescu Claudiu Ștefan).  

În urma acestor rezultate, amendamentul nu a trecut.  
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea hotărârii pe ansamblu.           

  
Hotărârea nr. 396/2022 se aprobă cu 19 voturi ”pentru” (Fetica Andrei Ionuț, 

Borca-Lucan Laura Valentina, Olar Cătălin Florin, Palcău Ciprian Ștefan, Predică Mihaela, 
Voinia Claudiu Sorin, Butuc Ioan, Popa Sebastian Alexandru, Muntean Petru, Bolosin Florin, 
Cristea Maria, Ilea Sorin, Sevastru Bujor Virgil, Neamțiu Ioan, Gherman Petre - Lucian, Costa 
Diana Claudia, Vâlceanu Constantin, Mărginean Alexandru, Ionescu Claudiu Ștefan) și 1 vot 
”abținere” ( Vasile Marian). 
 

D-na consilier Maria Cristea: 
„Declar ședința închisă.” 

 
 
 
 PREŞEDINTE,                                                                            SECRETAR GENERAL,                          
             Maria Cristea                Militon Dănuț  Laslău  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Întocmit, 
Oprișan Lavinia 
Mălai Teodora 
Giurca Larisa 
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MINUTA 
şedinţei extraordinare cu convocarea de îndată  

a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara din data de 24.10.2022 
 
 
 

La punctul 1 al ordinii de zi (Hotărârea se adoptă cu majoritatea absolută). 
Proiect de hotărâre nr. 477//20.10.2022 privind aprobarea Regulamentului de instituire și 
administrare a taxei de salubrizare  în municipiul Hunedoara. 

H.C.L nr.395/2022 -unanimitate. 
 
 

 
La punctul 2 al ordinii de zi (Hotărârea se adoptă cu majoritatea absolută).   

Proiect de hotărâre nr. 478/20.10.2022   privind aprobarea taxei de salubrizare în municipiul 
Hunedoara. 

 
H.C.L nr.396/2022 -19 voturi ”pentru”, 1 vot ”abținere” (Marian Vasile) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                                             SECRETAR GENERAL,                           
                                Militon Dănuț  Laslău  
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Întocmit, 
Oprișan Lavinia 
 


